
Referat af Vækstteamsmøde Storkøbenhavn 

Dato: Tirsdag den 26. november 2024 
Tid: 19:00-21:00 
Sted: Herlev IF 
Mødeleder: Camilla Frandsen, Herlev IF 
Repræsentant fra Bordtennis Danmark: Malte Storm Madsen 

Deltagere: 

• Michael Ryding, Brøndby Bordtennis Club 

• Nils Lachmann, Hvidovre Bordtennis 

1. Velkomst og introduktion 

Mødet blev indledt af vækstteamkoordinator Malte, som præsenterede vækstteamets formål 
og samarbejdsaftalen mellem klubberne og Bordtennis Danmark. Malte fremhævede 
mulighederne i den tilgængelige pulje på 39.000 kroner og understregede, at 
samarbejdsaftalen er til for at hjælpe klubberne, og at den ikke skal ses som en belastning. 
Det eneste klubberne forpligter sig til er at stille og med en klubleder og en ungdomsansvarlig 
tre gange om året til vækstteamsmøder.  

3. Drøftelse af midlernes anvendelse 

Malte forklarede, at vækstteamet selv beslutter, hvordan de 39.000 kroner skal anvendes. 
29.000 kr. af pengene er gamle DBTU-midler og 10.000 kr. er et beløb, der fremover vil blive 
givet til alle vækstteams årligt. Deltagerne diskuterede konkrete idéer til projekter: 

• Begynderstævner med fokus på sociale aktiviteter efter kampene. 

• Aktiviteter, der ikke kun handler om bordtennis  

• Besøg hos SFO’er. Det Har Hvidovre haft succes med 

• Sparring og workshops mellem trænere på tværs af klubberne. 

• Arrangementer målrettet ungdomselite med deltagelse af erfarne spillere. 

• Stævner og aktiviteter på tværs af landet for at styrke fællesskabet. 

• Det behøver ikke være nyopfundne aktiviteter. Det kan sagtens være eksisterende 
projekter, som midler kan bruges til at understøtte.  

• Brøndby har holdt træningsdage for rene begynderspillere. Her var der børn, der havde 
det virkelig sjovt. Her lavede de for eksempel også judo.  
 



Det blev besluttet, at konkrete forslag skal sendes 14 dage før næste vækstteamsmøde. 
Bordtennis vil udarbejde en skabelon for forslag med angivelse af tid, sted og budget. 

4. Udfordringer og optimeringsforslag 

• Materialer og kommunikation: Deltagerne efterspurgte bedre og mere rettidig 
udsendelse af materialer, særligt omkring budgettet. Det nytter ikke noget, at 
Bordtennis Danmark først sender budgetterne efter møder, da de så ikke kan 
diskuteres.  

• Rekruttering af klubber: Der blev rejst spørgsmål om, hvorfor nogle klubber ikke 
deltager, og hvad der kan gøres for at engagere flere. En pointe er, at klubberne allerede 
har mange projekter kørende – især de store klubber. Desuden foregår der meget 
samarbejde udenom vækstteamet.  

• Temadage: Der var forslag om at supplere vækstteamsmøder med temadage med 
fokus på specifikke emner som mentaltræning og trænerudvikling. Dette ville skabe et 
større incitament for at deltage i møderne.  

• Struktur: Forslag om at opdele vækstteams i mindre kredse for at skabe mere 
fokuserede samarbejder. 

• Online møder: Møderne kan afholdes delvist online, da flere ville have mulighed for at 
deltage på denne måde.  

5. Nyt fra Bordtennis Danmark 

• Nyt logo: Præsentationen af det nye logo blev modtaget positivt, men der var også 
udtalte holdninger om, at logoet bør fremhæve boldens bane mere. Der vil blive afholdt 
et webinar i det nye år for at præsentere det i en bredere sammenhæng. 

• Status på strategi: Den nye strategi for perioden 2026-2029 er blevet godkendt af 
Danmarks Idrætsforbund med de tre hovedspor: 1: Stærke klubber og meningsfulde 
fællesskaber, 2: Børn og unge 3: Bordtennis for mental og fysisk sundhed. Strategiens 
endelige version forventes præsenteret i marts 2025, hvor der også vil blive tilføjet 
handlingsplaner. Bordtennis Danmark opfordrer klubberne til at bidrage med input til 
de konkrete handlingsplaner. 

• DIF’s Trænerløftet: Introduktion til det nye e-læringsforløb, der fokuserer på 
trænernes værdier og kompetencer. 

• BATcamps: Bordtennis Danmark opfordrer klubber til at arrangere BATcamps som en 
sjov og inkluderende aktivitet for børn og unge i sommerferien. 

• Team Danmarks etiske rammer: Gennemgang af de værdibaserede retningslinjer for 
dansk konkurrenceidræt. 



6. Status fra klubberne 

• Hvidovre Bordtennis (Nils Lachmann): Klubben oplever fremgang, især på 
ungdomssiden, hvor der er fokus på sociale aktiviteter kombineret med bordtennis. 
Besøg på SFO'er og brug af robotter har været særligt succesfuldt. 

• Brøndby Bordtennis Club (Michael Ryding): Klubben har arrangeret 
begyndertræningsdage med stor succes. Aktiviteterne inkluderede også alternative 
sportsgrene som judo, hvilket har bidraget til at skabe sjove og varierede oplevelser for 
deltagerne. 

• Herlev IF (Camilla Frandsen): Klubben har haft succes med at engagere børn og unge 
gennem lokale events og sociale aktiviteter, som har styrket fællesskabet blandt 
medlemmerne. 

8. Afslutning og næste skridt 

Mødet blev afsluttet med tak for deltagelsen. Næste vækstteamsmøde planlægges i foråret 
2025. Forslag og idéer til anvendelse af midler skal indsendes senest 14 dage inden mødet. 

 

 


